

Additional resources

French-language speaking tips

- URL: <http://french.about.com/od/lessons/a/how-to-speak-french.htm>
- This website stresses the importance of using French-language skills in a variety of contexts and gives suggestions on how to do so.

How to choose an essay topic

- URL: <http://homeworktips.about.com/od/essaywriting/a/essay.htm>
- This website offers a handy and creative solution for students who are unable to come up with a topic for their speech.

“Parlez en public... Un art qui s'apprend” (part 1 and 2)

- URL: <http://www.youtube.com/watch?v=fmQvMVQo2FU>
- URL: <http://www.youtube.com/watch?v=sHzt3qzcYWo>
- This Youtube channel (@CPVportevoix) is extremely helpful, offering videos on Public Speaking in French. If you do not have access to youtube at school, you may view these videos at home. Another great resource is <http://www.quietyoutube.com/> which allows you to view youtube videos safely from your computer.

7 secret advantages of the story-telling speaker

- URL: <http://eloquentwoman.blogspot.ca/2012/10/7-secret-advantages-of-story-telling.html> • This blog is a useful tool for speeches that involve story-telling.

Communication Skills

- URL: <http://www.directionservice.org/cadre/section4.cfm>
- This website is a great resource for teachers and students both. It highlights the components of effective message sending, receiving, and barriers to communicating effectively. • URL: http://www.ehow.com/videos-on_3806_public-speaking-tips.html
- URL: http://www.ehow.com/articles_3152-public-speaking_videos.html

Youtube

- Youtube.com is a great resource for finding public speaking videos.
- You can also view CPF Concours d'art oratoire videos, where actual participants share their experiences with the contest:
 - <http://www.youtube.com/watch?v=T72HaMU16os>
 - <http://www.youtube.com/watch?v=pdYr99aTAns>

Ressources additionnelles

Trucs pour bien parler le français

• Adresse URL : <http://french.about.com/od/lessons/a/how-to-speak-french.htm> • Ce site Web met l'accent sur l'importance d'utiliser vos compétences orales en français dans divers contextes et donne des suggestions sur la façon de s'y prendre.

Comment choisir un bon sujet

• Adresse URL : <http://homeworktips.about.com/od/essaywriting/a/essay.htm>
• Ce site Web offre une solution pratique et créative pour les élèves qui n'arrivent pas à trouver un sujet pour leur discours.

« Parlez en public... Un art qui s'apprend » (parties 1 et 2)

• Adresse URL : <http://www.youtube.com/watch?v=fmQvMVQo2FU>
• Adresse URL : <http://www.youtube.com/watch?v=sHzt3qzcYWo>
• Ce canal Youtube (@CPVportevoix) est très utile. Il offre des vidéos sur l'art oratoire en français. Si vous n'avez pas accès à Youtube à l'école, vous pouvez voir ces vidéos à la maison. Voici une autre bonne ressource : <http://www.quietyoutube.com/>. Cela vous permet de regarder les vidéos de Youtube sur votre ordinateur de façon sécuritaire.

8 Avantages secrets pour raconter des histoires

• Adresse URL : <http://eloquentwoman.blogspot.ca/2012/10/7-secret-advantages-of-story-telling.html> • Ce blogue est un outil utile pour un discours visant à raconter une histoire.

Compétences en communication

• Adresse URL : <http://www.directionservice.org/cadre/section4.cfm>
• Ce site Web est une bonne ressource à la fois pour les enseignants et pour les élèves. Il met l'accent sur la transmission et réception efficaces du message et sur les obstacles à une communication efficace.
• http://www.ehow.com/videos-on_3806_public-speaking-tips.html
• http://www.ehow.com/articles_3152-public-speaking_videos.html

Youtube

• Youtube.com est une excellente ressource pour voir des vidéos sur l'art oratoire. • Vous pouvez aussi voir des vidéos du Concours d'art oratoire de CPF dans lesquels des participants font part de leurs expériences lors du concours.

- <http://www.youtube.com/watch?v=T72HaMU16os>
- <http://www.youtube.com/watch?v=pdYr99aTAns>